

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN JAWAB LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEEMPAT,
PARLIMEN KEEMPATBELAS**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

**DARIPADA : DATUK SERI HAJI SALAHUDDIN BIN AYUB
[PULAI]**

TARIKH : 11 NOVEMBER 2021 (KHAMIS)

SOALAN

DATUK SERI HAJI SALAHUDDIN BIN AYUB [PULAI] minta **MENTERI DALAM NEGERI** menyatakan apakah usaha Kerajaan dalam menangani aktiviti dan pemikiran ekstrimis berasaskan agama.

JAWAPAN

Tuan Yang Di Pertua,

PDRM menerusi Cawangan Khas secara berterusan komited membuat pemantauan dan risikan dalam menangani aktiviti dan pemikiran ekstremis berasaskan agama. Selain itu, PDRM juga bekerjasama dengan pelbagai agensi yang berkaitan khususnya melibatkan agama untuk melaksanakan usaha-usaha untuk mencegah dan menangani penularan pemikiran ekstremis atau fahaman pelampau berasaskan agama yang boleh berkembang dengan menggunakan elemen keganasan.

Sebagaimana Muzakarah Jawatankuasa Fatwa Majlis Kebangsaan Bagi Hal Ehwal Ugama Islam Malaysia (MKI) pada 5 Mei 1996, telah diputuskan pandangan hukum supaya umat Islam di negara ini berpegang kepada manhaj Ahli Sunnah wal-Jamaah sama ada dari segi akidah, syariah mahupun akhlak. Dalam rangka untuk membendung penularan ajaran sesat dan menyeleweng, pihak JAKIM sentiasa memberi tumpuan kepada

program-program memperkuat akidah ummah melalui pembudayaan ilmu dan pentarbiahan yang komprehensif dan berkesan dengan kerjasama Majlis Agama Islam Negeri (MAIN) dan Jabatan Agama Islam Negeri (JAIN). Beberapa pendekatan bersepadu antara JAKIM, MAIN, JAIN dan PDRM yang telah, sedang dan akan dilaksanakan untuk menangani isu ajaran sesat dan penyelewengan akidah umat Islam di Malaysia ialah:

- (i) Bekerjasama dengan MAIN dan JAIN dalam aspek penyelidikan mengenai ajaran dan doktrin yang meragukan atau disyaki menyeleweng daripada agama Islam;
- (ii) Mengadakan pertemuan dan sesi dialog secara tertutup bersama kumpulan atau individu yang terlibat dengan ajaran yang meragukan;
- (iii) Melaksanakan kajian secara menyeluruh dalam pelbagai aspek sebelum sesuatu ajaran atau doktrin itu diberi pandangan hukum oleh Muzakarah Majlis Kebangsaan Bagi Hal Ehwal Ugama Islam Malaysia (MKI). Ini termasuk kajian dari sudut kesan dan implikasi apabila sesuatu pandangan hukum mengenai ajaran sesat dikeluarkan;
- (iv) Jabatan Mufti di negeri mengeluarkan fatwa mengenai ajaran terbabit mengikut peruntukan dan bidang kuasa masing-masing berpandukan kepada pandangan hukum oleh Muzakarah MKI dan perbincangan di peringkat Jawatankuasa/Muzakarah Fatwa Negeri-Negeri;
- (v) Memberi kaunseling agama kepada mereka yang terlibat bagi membantu mengembalikan akidah dan kehidupan mereka kepada kehidupan normal masyarakat; dan
- (vi) Melaksanakan pelbagai program, wacana, khutbah, penerbitan ilmiah, pengajian guru takmir di masjid-masjid, kafa, sesi pemulihan dan kerjasama bersama agensi-agensi berkaitan.

Tuan Yang Dipertua,

Selain daripada usaha-usaha pemantauan, pengumpulan maklumat risikan dan penguatkuasaan yang berterusan ini, usaha mengekang ancaman aktiviti dan pemikiran ekstremis berasaskan agama ini juga perlu dimulakan secara holistik. Sekiranya tidak dibendung dari awal, fahaman pelampau ini berisiko menggunakan elemen keganasan. Justeru, Kementerian Dalam Negeri telah mengorak langkah untuk membangunkan Pelan Tindakan Kebangsaan Bagi Mencegah Dan Menangani Fahaman Pelampau Keganasan (*National Action Plan to Prevent and Counter Violent Extremism*, NAPPCVE).

Pelan ini dalam proses kajian dan akan dilancarkan selewat-lewatnya pada tahun hadapan. Diharapkan, melalui pelan tindakan kebangsaan ini, usaha mencegah fahaman pelampau keganasan dari meresapi minda rakyat Malaysia dapat dilakukan bermula di akar umbi. Pelan ini akan menjadikan usaha pencegahan fahaman pelampau keganasan dilaksanakan secara sistematik dan berstruktur di kalangan semua agensi kerajaan dengan penglibatan komuniti.